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تیم والیبــال نوجوانان ایــران در دهمین 
حضور خود در رقابت های جهانی موفق به کسب 
پنجمین مدال خود شد تا عملکرد قابل قبولی 

در این رده سنی والیبال جهان داشته باشد.
چهاردهمیــن دوره مســابقات والیبال قهرمانی 
نوجوانان جهــان به میزبانی آرژانتین آغازشــد و با 
قهرمانی لهستان به پایان رسید. تیم والیبال نوجوانان 
ایــران که به عنوان قهرمان قاره کهن آســیا در این 
رقابت ها شرکت کرده بود موفق به کسب مدال برنز 
شد تا تعداد مدال های خود در این رقابت ها را به عدد 

پنج شامل یک طلا، دو نقره و دو برنز برساند.
تیــم والیبــال نوجوانان ایــران دربین تیم های 
آســیایی شــرکت کننده دراین رقابت ها نیز بهترین 
عملکرد را داشت. تیم های چین، ژاپن و چین تایپه 
دیگر نمایندگان آســیا در این رقابت ها بودند که به 
ترتیب در رتبه های هشــتم، پانزدهم و هجدهم این 

رقابت ها قرار گرفتند.
تلاش تیم والیبال نوجوانان برای حضور شایسته 
در این رقابت ها از فروردین ماه سال 93 آغاز شد که 
به قهرمانی آسیا در ســال 2014 منجر شد و برای 
تداوم آماده ســازی، این تیم با نام ارتعاشات صنعتی 
ایران درلیگ برتر ســال 93 شرکت کرد و اردوهای 
آماده سازی خود را نیز از اســفندماه سال 93 برای 
حضور در قهرمانی جهان آغاز کرد. مسیری طولانی 
اما موفقیت آمیز که در نهایت مدال برنز جهان را به 

همراه داشت.
نخســتین دوره مســابقات والیبــال قهرمانی 

اجازه ندهید فوتبال دکان دو نبش عده ای منفعت طلب باشد

ریشه آفات لیگ، جدی نگرفتن آن است!

عنــوان چهارمی درســال های 1989 و 2013، 
رتبه پنجمی در ســال 2005، جایگاه نهم و دهم در 
سال های 1997 و 2011 از دیگر نتایج کسب شده 
از ســوی تیم ملی والیبال نوجوانــان در رقابت های 

جهانی است.
نگاهی به عملکرد نوجوانان در جام چهاردهم

چهاردهمیــن دوره مســابقات والیبال قهرمانی 
نوجوانان جهــان از 23مردادماه به میزبانی آرژانتین 

با حضور 20 تیم برتر جهان آغاز شد.
شهرهای رزیستنس وکرینتس میزبان مسابقات 
والیبال قهرمانی نوجوانان پســر جهان در آرژانتین 
بودند و تیــم والیبال نوجوانان ایران در گروه C دور 
مقدماتی با تیم های لهســتان، چین تایپه، شیلی و 
بلغارســتان همگــروه بود.شــاگردان محمد وکیلی 
سرمربی تیم والیبال نوجوانان درنخستین بازی خود 
در این رقابت ها مغلوب لهستان شدند و در دیدارهای 
دوم تا چهارم خود در دور مقدماتی موفق به شکست 
شیلی، چین تایپه و بلغارســتان شدند. ملی پوشان 
نوجوان ایران درمرحلــه دوم این رقابت ها موفق به 
شکســت تیم های آلمان و ایتالیا شــدند و به جمع 
چهار تیم برتر راه یافتند تا بار دیگر حریف لهستان 
شــوند. اکثر کارشناسان والیبال از لهستان به عنوان 
مدعی اصلــی قهرمانی دراین رقابت ها یاد می کردند 
و تیم والیبال نوجوانان در هفتمین مسابقه خود بار 
دیگر مغلوب این تیم شد و از راهیابی به دیدار نهایی 

باز ماند.
نوجوانان والیبال ایران در آخرین مسابقه خود در 

نوجوانان جهان در سال 1989 در امارات برگزار شد 
و تیم والیبال نوجوانان ایران موفق به کســب عنوان 

چهارم این رقابت ها شد.
والیبــال نوجوانــان ایران تاکنــون در 10 دوره 
مسابقات قهرمانی جهان شرکت کرده است که پنج 
بار بر روی سکو رفته و قهرمانی سال 2007 از جمله 

آنها است.
دو نایب قهرمانی درســال های 2001 و 2009 
وکسب دو مدال برنز این رقابت ها درسال های 2003 
و 2015 از دیگر افتخارات والیبال نوجوانان ایران در 

این رقابت ها است.

این رقابت ها موفق به شکســت روسیه نایب قهرمان 
دوره قبل شــدند تا با شــش پیروزی و دو شکست 
برابر لهســتان با شایســتگی در ســکوی سوم این 
رقابت هــا قرار گیرند. رده بندی نهایی 20 تیم حاضر 
شرکت کننده در مسابقات والیبال قهرمانی نوجوانان 
جهان به شرح زیر اســت:1- لهستان، 2- آرژانتین، 
3- ایران، 4- روسیه، 5- ایتالیا،6- برزیل، 7- آمریکا، 
8- چیــن، 9- ترکیه،10- کوبا، 11- فرانســه،12- 
بلغارســتان، 13- آلمــان، 14- مکزیک، 15- ژاپن، 
16- شــیلی، 17- بلژیک، 18- چیــن تایپه، 19- 

پورتوریکو و20- مصر.

گفت و گو

پنجمین مدال نوجوانان والیبال ایران 
در دهمین حضور جهانی

عطایی: شکست ها در لهستان هشداردهنده بود
کارشناس والیبال ایران اعتقاد دارد شکست ها در جام واگنر هشداردهنده بود و باید تلاش کنیم 

تا از آنها درس بگیریم.
تیم ملی والیبال ایران در آخرین مسابقه خود در رقابت های جام واگنر برابر ژاپن، قهرمان آسیا قرار گرفت و 
سومین شکست خود را هم تجربه کرد. شاگردان کواچ در این مسابقه ست اول را با امتیاز 33 بر 31 به حریف خود 
واگذار کردند و نمایش نسبتاً خوبی داشتند، اما در ست دوم ژاپنی ها برتر از ایران بودند و موفق شدند به راحتی 
و با نتیجه 25 بر 21 به سود خود رقم زدند. در ست سوم هم این ژاپنی ها بودند که با نتیجه 25 بر 20 ایران را 
شکســت دادند تا تیم ایران از مجموع ســه بازی 9 ست باخته و تنها یک ست برده را در کارنامه خود ثبت کند.

بهروز عطایی صحبت هایی را درخصوص شرایط تیم ملی والیبال ایران پیش از آغاز رقابت های جام  جهانی و بعد از 
چهارم شدن در جام واگنر انجام داد که گزیده ای از صحبت های این کارشناس والیبال ایران را در ادامه می خوانید:

* جام واگنر را باید به دید بازی دوستانه دید؛ واگذاری نتیجه بازی ها در دیدارهای دوستانه موضوع عجیبی 
نیست، اما باید دید که این نوع بازی کردن از قبل تعیین شده بود یا اینکه نتوانستیم آن چیزی را که می خواستیم 
را اجرا کنیم. من فکر می کنم پیش از شروع بازی ها، تدارکی دیده بودیم که تیم ملی با آمادگی به لهستان برود و 
بازی های قابل قبولی به نمایش بگذارد. تیم ملی در مسابقات قهرمانی آسیا شرکت نکرد و در واقع خودمان را از 
قهرمان شدن در آسیا محروم کردیم تا تیم در جام واگنر بازی های خوبی به نمایش بگذارد و به آمادگی مطلوبی برسد.

* دو روز قبــل از اعزام تیم ملی به لهســتان کواچ گفته بــود که ما می خواهیم با قدرت در جام واگنر حاضر 
شویم و بازی های خوبی به نمایش بگذاریم. فکر می کنم هدف کواچ نتیجه گیری در مسابقات واگنر بود، اما وقتی 
بین چهار تیم چهارم شدیم یعنی اینکه نتوانستیم به هدف خود برسیم. کواچ و معروف بعد از بازی صحبت کردند 
و اذعان داشتند که نتوانستند عملکرد خوبی داشته باشند. یک جای کار ایراد دارد و مهمترین موضوع هم توجه 

نکردن به ضعف ها است.
* در لیگ جهانی کار را بد شروع کردیم و فرصت داشتیم تا جبران کنیم، اما در کل نوسان زیادی داشتیم. 
کسی این موضوع را بررسی نکرد و کواچ حتی با لحن بدی جواب منتقدان را داد و گفت که آنها فکر نکرده حرف 
می زنند. فکر می کنم کواچ با مربیان ایران موضع و زاویه دارد. باید اشــکالات را به حداقل می رســاندیم و به نظر 
من مشــکلات قابل حل اســت. اینکه در جام واگنر نتوانستیم به قهرمانی برسیم موضوع خاصی نیست، اما اینکه 

تمام بازی ها را ببازیم اتفاق بدی است. وقتی یک بخش از کارمان با موفقیت همراه می شود ضعف های گذشته را 
فراموش می کنیم و متاسفانه برخی ها هم از این تفکر حمایت می کنند.

* برخی باخت ها هشداردهنده است و برخی دیگر نابود کننده؛ در لیگ جهانی 4 بازی باختیم و هشداری به 
ما داده شد، اما ما سیگنالی دریافت نکردیم و حالا هم کدهایی به ما داده شد که باید از آنها استفاده کنیم. برای 
انتخابی المپیک رقبای آسیایی قدرتمندی خواهیم داشت که باید آنها را جدی بگیریم. از نتایجی که حاصل شد 
باید بهره برداری کنیم تا به اهداف خود برسیم. اینکه فکر کنیم در آینده بازیکنان خوب می شوند و همه چیز را 

جبران خواهند کرد درست نیست، چراکه اگر به آینده موکول کنیم هیچ اتفاقی رخ نخواهد داد.
* مســابقه، تکرار تمرین است. وقتی مثلًا موسوی آماده نیست یعنی تمرینات خوبی نداشته است یا شرایط 
تمرینی خوبی برای آنها فراهم نشد و این موضوع با توجه به فرصتی که داشتیم توجیه مناسبی برای ما نخواهد 
بود. ما فرصت کافی برای بازگشــت به شــرایط اصلی را داریم؛ شکســت ها در جام واگنر هشداردهنده بود و باید 

تلاش کنیم تا از آنها درس بگیریم.
* من با کسی تعارف ندارم؛ فدراسیون تا چند سال پیش اجازه نمی داد که چورا روی نیمکت تیم های باشگاهی 
ایران بنشــیند، اما حالا وی دســتیار اول کواچ است. آیا نباید این موضوع را نقد کرد؟ یا یک مربی دیگر تیم ملی 
چند سال پیش دستیار پنجم یک مربی ایرانی در لیگ ایران بود. ما در گذشته سیچلو را در تیم ملی داشتیم که 
حالا جای وی به شدت خالی است. آیا پیمان اکبری نمی توانست روی نیمکت تیم ملی حضور داشته باشد؟ آیا 
زمانی که حســین معدنی روی نیمکت بود نتوانست به تیم ملی کمک کند؟ من نمی گویم 50 نفر، اما حداقل 5 
نفر را داریم که شرایط نشستن روی نیمکت تیم ملی داشته باشند. وقتی چنین فضایی ایجاد نمی شود باید منتظر 
تنش باشیم. برخی ها فکر می کنند که من و امثال من با رحمان محمدی راد مشکل دارم، اما واقعیت این است که 
وی اصلًا در جایگاهی نیســت که ما با وی مشــکل داشته باشیم، چراکه هنوز کار مربیگری را شروع نکرده است؛ 

وی جوان است و زمان زیادی نیاز دارد تا کامل شود.

روزنامه الموندو از تلاش 
شیاطین سرخ برای جذب 
با  بارسلونا  برزیلی  ستاره 
رقم نجومــی 190 میلیون 

یورو خبر داد.
نیمــار تا ســال 2018 با 
بارســلونا قرارداد دارد و رقم 
فسخ قرارداد این ستاره برزیلی 
190 میلیون یورو اســت. هر 
چند ســران بارسلونا در حال 
مذاکــره با ایــن بازیکن برای 
تمدید قراردادش تا سال 2020 
الموندو  روزنامه  اما  هســتند 

کاپیتان تیم ملی کشتی آزاد می گوید: 
روزهای خوبی در انتظار کشــتی گیران 

ایران در رقابت های جهانی است.
رضا یزدانی درباره اعلام ترکیب نهایی وزن 
97 کیلوگرم تیم ملی کشتی آزاد برای حضور 
در مسابقه های جهانی و انتخاب عباس طحان 
به عنوان نفر اصلی در این وزن، گفت: ترکیب 
تیم ملی به اعتقاد من از قبل هم مشخص بود 
و با توجه بــه اینکه عباس طحان در انتخابی 
تیم ملی پس از من به عنوان دوم رســید و در 
تورنمنت زیلکوفسکی لهستان نیز به مدال طلا 
دســت یافت، بالطبع این حق را داشت که به 

مسابقه های جهانی اعزام شود.
از  دارنــده مدال طلای جهــان افزود: پس 
مصدومیــت مــن که باعــث شــد نتوانم به 
مسابقه های جهانی بروم، مطمئنا حق طحان 
بــود که به عنوان نفر اصلــی عازم رقابت های 
جهانی شود. امیدوارم او بتواند نماینده خوبی 
در این وزن برای کشتی ایران باشد و با عملکرد 
خوبی که خواهد داشــت، سهمیه المپیک را 
به دســت بیاورد. برای طحان در این رقابت ها 

آرزوی موفقیت دارم.
کاپیتــان تیم ملی کشــتی آزاد در مورد 
احساس خود از اینکه در مسابقه های جهانی 
حضور ندارد خاطرنشــان کرد: خیلی دوست 
داشتم در این مسابقه ها حضور پیدا می کردم 
چرا که امســال سال بســیار مهمی است و از 
آنجایی که هدف من رقابت های المپیک بوده 
و هست، دوست داشتم در مسابقه های جهانی 
شــرکت کنم و با اقتدار برای کشــورم کسب 
ســهمیه کنم اما با توجه به آسیب دیدگی که 
در جام جهانی برایم رخ داد خیلی ها فکر کردند 
به انتخابی تیم ملی هم نمی رسم اما برای پایان 
دادن به حرف و حدیث ها و اینکه بهانه ای دست 
کسی ندهم، در رقابت های انتخابی هم شرکت 

مقام های سوئیسی در اقدامی تازه، صد گزارش درباره فعالیت های مالی 
مشکوک مربوط به اعطای میزبانی جا م های  جها نی 2018 و 2022 فیفا به 

روسیه و قطر منتشر کردند.
دفتر مرکزی وکلای سوئیس )OGA( درباره پروسه دادن میزبانی بازی های 

جا م جها نی 2018 و 2022 تحقیقاتی انجام داده بود.
یکی از سخنگوهای OGA در مصاحبه خود با رویترز اظهار کرد: تایید می کنم 
OGA بیش از 100 گزارش درباره فعالیت های مالی مشکوک مربوط به میزبانی 

جا م های جها نی 2018 و 2022 فو تبا ل دریافت کرده است.
مسئولان برگزاری بازی های جا م جها نی روسیه 2018 و 2022 قطر تاکنون 
چندین بار به فســاد در گرفتن میزبانی متهم شده اند اما هرگونه اقدام اشتباه  در 

این زمینه را رد کرده اند.
با این حال، فرانسوا کرر، رئیس کمیته  اصلاحات فیفا در مصاحبه خود با روزنامه  
سوئیسی از سپ بلاتر دفاع کرد.کرر در صحبت های خود آورده است: معتقدم که 
سپ بلاتر در حال تحقیر شدن است. متاسفانه همیشه هر کسی که زیاد در یک 
ســمت می ماند، جنبه های منفی او دیده می شوند. با سپ بلاتر ناعادلانه برخورد 
شــده است. تمام گزارش های مربوط به جریانات فساد را بر روی میزم دارم و در 

آن حتی یک کلمه بر علیه بلاتر نیامده است. هیچ چیز.
کرر در ادامه تاکید کرد کنفدراسیون های فیفا، مشکل اساسی در شایعات اخیر 
مربوط به سازمان به حساب می آیند. او در این باره عنوان کرد: کنفدراسیون ها عضو 
فیفا نیستند اما در سازمان، تصمیم گیرنده هستند و مسئولیت نیز بر عهده آنها 
نیست. این یک مشکل اساسی و ساختاری است. کرر به عنوان یک وکیل و مدیر 
کل سابق IOC، اعلام کرد که از حضور داشتن در کمیته  متشکل از نمایندگان 
6 کنفدراسیون فیفا ناراضی بوده است. او در این باره هم گفت: وقتی به من پیشنهاد 
شد که در این کمیته  باشم، مخالفتی نکردم اما پیشنهاد دادم که گروه مشاوران 
مستقل خودم را داشته باشم زیرا باید سریع کار کنیم. آنها را با توجه به تجربه، 
وجهه بین المللی و دانش شان انتخاب کردم تا بتوانیم با بحران ها مقابله کنیم.کرر 
معتقد است که کمیته  سابق مستقل نظارت فیفا که توسط مارک پیت، مدیریت 
می شد، موفق نبوده است زیرا ارتباطات داخلی در این کمیته  ضعیف بوده است.

او در این مورد هم گفت: پیشنهادات این کمیته  خوب بودند و ما هم می توانیم 
از بعضی از آنها استفاده کنیم اما به طور کلی، پروسه این کمیته  مشکل داشت. 
ممکن است شما هر چیزی را پیشنهاد بدهید اما هیچ تضمینی وجود ندارد که 

همه این پیشنهادات پذیرفته شود. شما باید سیاست عملی را درک کنید.

طی کردن مسیری طولانی اما موفقیت آمیز

کاپیتان تیم ملی کشتی آزاد از روزهای خوب کشتی گیران در رقابت های جهانی می گوید

یزدانی: قهرمانی جهان حق کشتی ایران است

100 گزارش جدید از فساد فیفا در میزبانی جام های جهانی

اشتباه تاکتیکی رافا در چینش ستاره ها
سرمربی تیم فوتبال رئال مادرید در انتخاب 
موقعیت بازیکنان خود دچار مشکل و چینش 
اشتباه بازیکنان برایش دردسرساز شده است.

رافائل بنیتس سرمربی تیم فوتبال رئال مادرید 
اســپانیا بنا به نظر جمع کثیــری از خبرنگاران و 
کارشناسان فوتبال اسپانیا در انتخاب تاکتیک تیمی و 
آرایش بازیکنان تیمش دچار اشتباهات عجیب شده 
و حتی حاضر به پذیرش این اشتباهات نیز نیست.

بنیتس از گرت بیل بدترین اســتفاده تاکتیکی 
را داشته و به استناد نظر نویسندگان بزرگ فوتبال 
اسپانیا دلیل اصلی افت بیل و عدم درخشش و گلزنی 
او همین موقعیت و جایگیری اشتباه است.از طرفی 
بنیتس در خط حمله از خســه، رونالدو و ایســکو 
اســتفاده کرده و خبری از جیمز رودریگس در این 
میان نیست، بازیکنی که در عطش گلزنی می سوزد 

اما هرگز به وی میدان داده نمی شود.

پیشنهاد نجومی یونایتد به نیمار

دیپورتیو اعلام کرد که منچســتر یونایتد به دنبال نیمار است و حاضر است رقم فسخ قرارداد این بازیکن 
را پرداخت کند.

چند روز پیش هم روزنامه گاردین انگلیس اعلام کرد که فان خال علاقه زیادی به نیمار دارد و خود این 
بازیکن برزیلی هم دوست دارد حضور در شیاطین سرخ را تجربه کند. به نوشته الموندو، یونایتد با پیشنهاد 

رقم نجومی 190 میلیون یورو می خواهد نیمار را به گران ترین بازیکن تاریخ فوتبال جهان تبدیل کند.
نیمار در فصل نخست حضور در بارسلونا نتوانست انتظارات را برآورده کند و عملکرد درخشانی نداشت 
اما در فصل دوم با مســی و سوآرس بازی های بسیار خوبی را به نمایش گذاشت و زمینه را برای قهرمانی 
آبی-اناری ها در سه گانه فوتبال اروپا و اسپانیا فراهم کرد. او الان در بارسلونا به بازیکنی بسیار محبوب تبدیل 
شده است. بعید به نظر می رسد که آبی-اناری ها بعد از جدایی پدرو رودریگز با فروش نیمار موافقت کنند.

کردم و توانستم عنوان اول را به دست بیاورم.
وی افزود: بعد از رقابت های انتخابی احتیاج 
به ریکاوری داشتم و بهتر بود مدتی را استراحت 
می کــردم تا پس از آن تمرین های ســخت و 
پرفشــار خود را مجددا آغــاز کنم اما تصمیم 
گرفته شد که من به تورنمنت لهستان بروم که 
همین موضوع باعث شد بلافاصله تمرین های 
ســنگین خــود را آغاز کنم کــه مصدومیتم 

تشدید شد.
یزدانــی با اشــاره بــه اینکــه هم اینک 
آسیب دیدگی اش رو به بهبودی است گفت: در 
حال تمرین هستم و خود را برای مسابقه های 
بعدی آمــاده می کنم. دوســت دارم در چند 
مسابقه و تورنمنت تا رقابت های المپیک شرکت 
کنــم و به هدفم که موفقیــت در رقابت های 

المپیک است برسم.
دارنده دو مدال طلای جهان در پاسخ به این 
سوال که هدفش کسب چه مدالی در رقابت های 
المپیک است گفت: در هیچ مسابقه ای دوست 

ندارم بازنده، تشــک را ترک کنم. همیشه به 
پیروزی فکر می کردم و یکی از آرزوهایم کسب 
مدال المپیک است تا کلکسیون مدال هایم را 
تکمیل کنم. مطمئنا به هیچ چیزی جز کسب 
مدال طلا در المپیک فکر نمی کنم و امیدوارم 
به هدفم برســم. البته کادر فنی تیم ملی هم 
قطعا باید در این راه کمکم کند. هرچند من با 
کادر فنی هماهنگ هســتم و ان شاءالله در راه 

المپیک نیز مشکلی به وجود نیاید.
وی درباره پیش بینی خود از نحوه عملکرد 
آزادکاران ایران در رقابت های جهانی خاطرنشان 
کرد: خوشــبختانه کشــتی گیران آزادکار با 
تمرین های خوبی که پشت سر گذاشته اند از 
شرایط مناســبی برخوردار هستند و روزهای 
خوبی در انتظار کشتی گیران ایران است. تیمی 
آماده و سرحال داریم و امیدوارم تیم ملی بتواند 
در مســابقه های جهانی لاس وگاس روزهای 
خوبی را برای کشتی ایران بار دیگر رقم بزند و 
به حق خود که قهرمانی در جهان است برسد.

ملی پوشان کاراته کار ایران از دیروز مجددا 
وارد اردو شــدند و تا زمان اعزام به رقابت های 

قهرمانی آسیا در اردو خواهند ماند.
غلامرضا دباغیان ســرمربی تیم ملــی کاراته در 
خصــوص برنامه اردوی ملی پوشــان گفت: به نحوی 
برنامه ریزی کردیم که بتوانیم بعد از چند روز استراحت 
نفرات را مجددا بــه اردو بیاوریم به نحوی که اردوی 
پایانــی متصل به اعزام شــود. در هر حال فکر کردیم 
این گونه بهتر است و دوست داشتیم در روزهای پایانی 

نفرات زیر نظر کادر فنی باشند.
وی ادامه داد: از نتایج مســابقات ارومیه نیز راضی 
هســتم و بــا اینکه قصد فشــار آوردن روی بچه ها را 
نداشــتیم اما واقعا نتایج خوب بــود. در مورد برخی 
شکست ها در بخش تیمی هم باید اشاره کنم که بالاخره 
مبارزه است و در کنار پیروزی شکست هم وجود دارد. 
بهمن عسگری یک مبارزه را به ترکیه واگذار کرد و فکر 

نمی کنم این موضوع را باید تا این اندازه بزرگ کرد.
سرمربی تیم ملی کاراته در مورد روند آماده سازی 
تیم نیز گفت: از 8 اردویی که برگزار کردیم در مجموع 
راضی هســتم و خوشــبختانه نفرات نیز در وضعیت 

مناسبی قرار دارند. شــرایطی که در اردوها بود واقعا 
خوب بود و امیدوارم بتوانیم در ژاپن نیز با همین روحیه 
و آمادگی موفق باشــیم، البته کار در ژاپن با توجه به 
میزبانی این کشــور راحت نخواهد بود اما با این وجود 

تیم ایران همیشه حرف برای گفتن دارد.
دباغیان اظهار داشت: ما سبک کاراته خودمان را 
داریــم و نه اروپایــی کار می کنیم نه ژاپنی. اتفاقا این 
کشورهای دیگر دنیا هستند که از ایران الگوبرداردی 
می کنند و به دنبال اســتفاده از توانایی ها فنی کاراته 
ایران هســتند. تیم کاراته ایران تیم راحتی نیســت و 
قطعا در این دوره از رقابت های قهرمانی آســیا هم از 

شأن خود دفاع می کند.

کاراته دنیا از ایران الگوبرداری می کند

آغاز آخرین اردوی ملی پوشان قبل از اعزام 
به مسابقات قهرمانی آسیا

سرویس ورزشی -
لیگ امسال خوب شــروع شده و از لحاظ 
کیفی تیم ها و مسابقات  آن، رشد داشته اند، اما 
این حرف فقط در مقایســه لیگ امسال با لیگ 
دو، سه سال اخیر است نه در ارزیابی و مقایسه 
با بیش از 40 سال برگزاری لیگ. برای حرکت در 
مسیر بایسته و رو به هدف پیشرفت باید خیلی 

بیشتر از اینها کار کرد.
با نگاهــی به چهار هفته برگزاری لیگ برتر )جام 
خلیج فارس( می توان گفت: تا اینجای کار تیم ها و در 
نتیجه مسابقات از کیفیت قابل قبولی برخوردار بوده 

و می شود به روزها و هفته های آینده که تیم ها بیشتر 
جا می افتند، مربیان بهتر آرایش دلخواه را تشــخیص 
می د هند و... امیدوار بود. این حرفی تکراری است. اما 
یادآوری آن هرچنــد وقت یک بار لازم و بلکه واجب 
وضروری است که وضعیت فوتبال یک کشور بیش از 
هر جا در آینه لیگ قابل رویت و ارزیابی است. بر همین 
اساس هم هست که همواره از سال ها پیش، روی لیگ، 
جدی گرفتن آن و به اســتاندارد نزدیک کردن آن در 

همه جنبه ها و زمینه ها، تکیه داشته ایم.
امــروز هم حرف ما همان اســت که پیش از این 
بود. امروز هم می گوییم لیگ را جدی بگیرید. از طرق 
و روش های مختلف و شــناخته شــده بر کیفیت آن 
بیفزاییدو استانداردهای لازم را در حد لیگ های مطرح 
دنیا حتی  الامکان رعایت کنید و... خلاصه کاری کنید 
کــه دیگ لیگ بیش از هر چیز برای فوتبال ایران، در 
خدمت تقویت تیم ملی و شاد کردن دل مردم بجوشد. 
اجازه ندهید لیگ به دکانی دو نبش تبدیل شود برای 
این کــه عده ای که جز به منفعت و نام و نان خویش 
نمی اندیشــند به اهداف خود برسند و فوتبال ایران و 
دوســتداران پرشمار آن را »مچل« و »مضحکه« خود 
کنند. ما اگر راست می گوئیم و می خواهیم فوتبال ملی 
را تقویت کنیم و جایگاه آن را احیاء  نمائیم و افتخارات 
گذشته را تکرار کنیم و در یک کلام فوتبال را در مسیر 
بایسته  و رو به پیشرفت قرار دهیم،  چاره ای نداریم جز 
اینکه لوازم و ابزار آن را فراهم آوریم. نگاه کنیم ببینیم، 
کشــورهای صاحب فوتبال چه کرده اند چه روش ها و 
راه هایی را در پیش گرفته و آزموده اند. فوتبال خود را از 
چه راه هایی برده اند. ما هم با تکیه بر ارزش های فرهنگی 
و هنجارهای اخلاقی جامعه، تجربه ای بیش از 70 سال 
که در این باره داریم و استفاده از تجارب و آموزه های 
دیگران، راه فوتبال را به سمت پیشرفت هموار نمائیم.

فوتبال، مستعد برای افتخارآفرینی
پیش از این بر این نکته که باور عمیق بوده است 
بارها تکیه  و تاکید کرده ایم که فوتبال ما برای رشــد 
و پیشرفت، مستعد است، برای افتخارآفرینی تواناست 
و از پتانســیل لازم برخوردار اســت. این را هم از سر 
احساسات و براساس نظرات شخصی نمی گوئیم، بلکه 
بر مبنای واقعیات و اتفاقات روشن که هنوز در یادها و 
اذهان باقی است، عرض می کنیم. فوتبال ایران پیش 

از این، خیلی زودتر از والیبال و تکواندو و... نشان داده 
و ثابت کرد که رشته ای است که در صورت توجه لازم 
و برنامه ریزی مبتنی بر منطق و عقلانیت و رو به سوی 
اهداف تعیین شده، با توجه به استعدادهای فراوانی که 
در بخش های زیادی از مملکت وسیع مان به این رشته 
مشغول و علاقمند هستند و با توجه به پشتوانه مردمی 
و جمعیت میلیونی هوادار، قادر اســت جزء رشته های 
مطرح ورزش ایران باشــد و به سهم و اندازه خود در 
میادین بزرگ افتخارآفرینی کند و به نوبه خود شادی 
و نشاط را که ناشی از غرور ملی است به جسم و جان 

جامعه و مردم تزریق کند.

بهترین شیوه برگزاری 
مسابقات

یکی از راه هایی که دنیا رفته و 
ما نیز تجربه آن را داریم، برگزاری 
مسابقات فوتبال داخلی و رقابت های 

باشگاهی به صورت »لیگ« است.
»لیگ« شــیوه ای است که در 
حال حاضر بهترین اســت و هنوز 
روش و شــیوه ای که بتواند رقیب 
آن باشد و کشورهای صاحب فوتبال 
را مجــاب کند که آن را جایگزین 
»لیگ«  کنند، ابداع و اختراع نشده 
است. منتها باید دانست صرف این 
که ما اسم مسابقات خود را »لیگ« 
بگذاریم، حتی شــیوه برگزاری را 
تقلید کنیــم، کار و بار فوتبال ما 

راه نمی افتد.
خلق را تقلیدشان بر باد داد

ای دو صد لعنت بر این تقلید باد
باید شیوه آزموده شده و موفق 
را با مقتضیات  فرهنگی، جغرافیایی 

فوتبال کشــورمان شود. این در حالی است که ما الان 
چیزی حدود بیش از 40 ســال تجربه برگزاری لیگ 
را در فوتبالمــان داریم. اما همــه می دانیم فوتبال ما 
به اندازه چهل ســال پیشرفت نکرده است و خیلی  ها 
حسرت وضعیت فوتبال ایران و سال های اولیه برگزاری 
لیگ را می خورند! علت عدم پیشــرفت بایسته که هم 
بالاتر ذکر شــد. علت نه امکانات و کمبود آن است، نه 
فقدان اســتعداد انسانی و لیاقت های جوانان و توانایی 
مربیان است و نه... چیزهایی از این قبیل، ما امکانات 
به قدر کافی و آنقدری که اسب خود را برای جلو رفتن 
زین کنیم، داریم، بیشتر هم داریم، استعداد جوانان ما 

در اکثــر عرصه ها و از جملــه ورزش و در اکثر قریب 
به اتفاق رشــته های ورزشی از جمله و علی الخصوص 
فوتبال زبانزد عام و خاص اســت و خودی و بیگانه به 
آن اعتراف می کنند و توانایی مربیان ما بارها اثبات شده 
و بیشــترین و مهمترین افتخارات فوتبال ما در سطح 
ملی و باشــگاهی به دست مربیان با درایت، متعهد و 
عاشق وطنی خلق شده است و... بنابراین اینها، چنانکه 
بعضی ها طبق معمول مغرضانه با تحلیل های  غلط و 
انحرافی خود یا از سر ناآگاهی و نداشتن قدرت تحلیل 
و فقدان قوه تشــخیص، ســعی می کنند علت اصلی 

مشکلات قلمداد کنند مشکل اصلی و علت نیستند.
به سبک اجنبی پرست های قاجاریه!

جالب است که راه حل و پیشنهادی که صاحبان 
این گونه تحلیل ها  بلافاصله مطرح می کنند به سبک 
دوره قاجاریه، دســت به دامن خارجی و اجنبی شدن 
اســت و به قول آن روشنفکر غربزده  دوره مشروطه و 
پهلوی که می گفت برای آدم شدن و نجات جامعه باید  
از فرق ســر تا ناخن پا فرنگی شد!، اینها معتقدند اگر 

همــه چیز ما به ویژه در فرم - آن هم نه در محتوا!! - 
»خارجی« شود، مربی و بازیکن از خارج بیاوریم. حتی 
»مدیر« از خارج وارد کنیم، مشکلات فوتبال جملگی 
و یک شبه حل می شود، باز تاکید می  کنیم، صاحبان 
این تحلیل یا آدم های مغرض و دارای دیدگاه های ضد 
ایرانی و حتی وابسته به جریانات بدخواه خارج از کشور 
هســتند، که نقاب »ایرانی« و ژست دلسوزانه به خود 
گرفته و به لطف وادادگی مسئولان مربوطه در رسانه ها 
جــولان می دهند و خط و ربط تعیین می کنند و... یا 
آدم های ناآگاه و بالاخره لمپن مآب و آویزان هستند که 
حاضرند  فقط برای »دیده شــدن«! - و البته مزایای 

مادی پس از دیده شدن!! - برخلاف نظر و تجربه خود، 
نظر بدهند و علیه صنف و خاستگاه خود حرف بزنند و 
برای کسانی که می توانند کاری کنند تا آنها »دیده«! 
شوند خود شیرینی کنند و حتی اگر لازم شد پشتک 

هم بزنند و حرکات موزون انجام دهند! و...
مدیریت چوپان قراریط!

ســرویس ورزشــی کیهــان هم مثــل خیلی از 
دردشناســان و کاربلدان و سینه سوختگان این ورزش 
معتقد اســت ریشــه و علت اصلی عدم پیشرفت لازم 
فوتبال و دردســرهایی که با آن دست به گریبان است 
و آنــان که چون خوره شــیر جانــش را می مکند و... 
»مدیریت« است. امروز دیگر این امری بدیهی و کاملا 
اثبات شــده اســت که برای ثابت کردن آن نیازی به 
صغری و کبری چینی نیست. مدیریت  همیشه و به ویژه 
در جهان پیچیده امروزی یک »اصل غیر قابل انکار« در 
تحلیل توفیق ها و ناکامی هاست. یک علت تعیین کننده 
در زنجیره علت و معلول هاست. این قدرت مدیریت و 
درایت و اقتدار ناشی از آن بود که مردی دست تنها از 

غار حرا سرازیر شده و در حالی که همه قدرت و توان 
و اســلحه و پول و امکانات  در دست دشمن اوست به 
سرعت و ظرف چند سال  بسیاری از اهداف و آرمان های 
خود را عملی و عینی می سازد. امروز در تحلیل مسائل 
صدر اســلام و رمــز و راز موفقیت تحســین برانگیز و 
شگفتی آفرین »چوپان قراریط« حتی کسانی که تحلیل 
»وحیانی« از مســائل ندارند،  موضوع مدیریت آخرین 
مبعوث خدا، محمد مصطفی)ع( را به عنوان علت العلل 

آن پیشروی ها و پیشرفت ها مطرح می کنند.
اصلاح مدیریت فوتبال

در دنیایی که مدیریت تعیین  کننده است و حتی 

رسول خدا)ص( ســعی می  کند از طریق »اسباب« و 
رعایت »اصول« نهضت الهی خود را به پیش ببرد - نه 
با ســحر و معجزه و اجی مجی و...! - و در این راه چه 
سختی ها و رنج ها و مهاجرت ها و جهادها و مصیبت ها 
و شکنجه های روحی و جسمی و... را تحمل می کند، 
تکلیف خیلی روشــن است. امروز هم در دنیا - بحث 
ما ورزشــی است - کسانی پیشرفته هستند و جلودار 
هســتند و صدر جدول و ســکوها را به اشــغال خود 
درمی آورند که »اســباب« را »قانون« را و »اصول« را 
بیشتر باور داشته باشند. موفقیت به ضرب شناسنامه 
کسی و به خاطر اصل و نسب و نوع دین و... به دست 
نمی آیــد فقط بــا کار، آن هم کار اصولــی و آن هم 
کار مبتنی بر مدیریت توانمنــد، با انگیزه و جهادی، 
امکان پذیر است و... برگردیم سر بحث خودمان، اینها را 
گفتیم، تا باز تاکید کنیم اگر واقعا در گفته و شعار خود 
مبنی بر پیشرفت فوتبال، صادق و رو راست هستیم، 
چاره اش خیلی روشن و مشخص است. مدیریت فوتبال 
را اصلاح کنید. اشتباه نشود، نمی گوئیم، عمرو را عوض 
کنید، زید را بیاورید. فلانی برود، بهمانی بیاید، می گوئیم 

مدیریت فوتبال را »اصلاح« کنید.
تغییر افراد، آخرین اقدام است

اصلاح مدیریــت هم در اصلاح و تجدیدنظر در 
روش ها و نگرش هاســت که خود منجر به تجربه و 
تغییر رفتارها و عملکردها می شود. تغییر افراد آخرین 
اقدام و راه حل است. وقتی که مدیر حاضر به تغییر 
نگرش و روش نیســت و علی رغم خرابی ها و ضعف 
ها خیلی خود را عقل کل و محق هم می داند و... آن 
وقت برای اصلاح مدیریت، اولین کار، حذف و عزل 
آن مدیر اســت که به ناتوانی و ضعف های خود آگاه 
نیســت چه رسد به ناتوانی و ضعف های سیستم و 
مجموعه تحت نظر خود! باز هم تاکید می کنیم، لیگ 
امســال خوب شروع شده، به نظر می رسد از لحاظ 
کیفی تیم ها و مســابقات آن رشد داشته اند، اما این 
حرف فقط در مقایســه لیگ امسال با لیگ دو، سه 
سال اخیر اســت نه در ارزیابی و مقایسه با بیش از 
40 سال برگزاری لیگ و آنچه در لیگ های استاندارد 
دنیا، جاری و در حال انجام اســت. برای حرکت در 
مسیر بایسته و رو به هدف پیشرفت باید خیلی خیلی 

بیشتر از اینها کار کرد و...

و روانی و جامعه شناسی خودمان به کار بندیم تا کارمان 
صرفا تبدیل به ادا در آوردن و تقلید کورکورانه نشود. 
مثلا این که ما گاهی روی زمان بعضی مســابقات که 
ظاهرا موضوع کوچکی هم هست - حرف داریم و ایراد 
می گیریم، قصد مته به خشخاش گذاشتن نداریم، بلکه 
از آن روی است که از آن سخت بوی ادا و تقلید صرف 
استشــمام می کنیم. برای اینکه ضروریات فرهنگی، 
جغرافیایی و... را ندیده ایم و فقط خواســته ایم »مثل 
خارج« باشیم!! موضوعی که به ظاهر کوچک است اما 
از وجود یک نوع دیدگاه و نگرش در فوتبال ما آن هم 
در ســطح برنامه ریزی حکایت می کند. دیدگاهی که 
اصل ماجرا را جدی نگرفته و مشغول بازی در آوردن 

با موضوع مهم و تاثیرگذاری مثل »لیگ« است.
علت واقعی پیشرفت نکردن لیگ 

در هر حال آنچه مسلم است این جدی نگرفتن ها 
کــه خود علت »وادادن ها« و آفات دیگر هم هســت، 
اجــازه نمی دهد - چنانکه تاکنون اجــازه نداده - ما 
لیگی داشته باشیم که بتواند موجب شکوفایی و رشد 


